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Jeugdwerk  -  Evolutie kadervorming

Het Vlaamse jeugdwerk is en blijft een belangrijke actor in de ontwikkeling van onze 
jongeren. Daarom blijft ondersteuning door de Vlaamse overheid om de 
jeugdvoorzieningen te behouden zeer belangrijk.

Jeugdwerk wordt onder andere gestimuleerd door subsidies toe te kennen aan landelijk 
georganiseerde/erkende jeugdverenigingen en door een actieve ondersteuning vanuit de 
‘Ambrassade’, het expertisecentrum van Vlaanderen als het op jeugdwerk aankomt.

Via verschillende erkende jeugdverenigingen vernam ik dat het zoeken, vormen en 
behouden van vrijwilligers sinds enkele jaren moeilijker verloopt, zeker als het aankomt 
op het inzetten/opleiden van geattesteerde jeugdwerkers. 

1. Op dit moment zijn er 45 erkende jeugdverenigingen die een kadervormingstraject 
aanbieden. 

Hoe evolueert het aantal geattesteerde en erkende kadervormingstrajecten sinds het 
begin van deze legislatuur tot nu? Kan de minister per jaar concrete cijfers geven 
van de evolutie van het aanbod?

2. Kan de minister voor dezelfde jaren concrete cijfers geven van het aantal deelnemers 
aan die trajecten en van het uiteindelijk aantal geattesteerde jeugdwerkers? 

3. Hoe evalueert de minister de cijfers in de antwoorden op de twee vorige 
deelvragen? 

4. Overweegt de minister bijkomende initiatieven om het huidige jeugdwerk te 
stimuleren meer kadervormingstrajecten te organiseren? Zo ja, op welke manier zal 
dat gebeuren?

5. Ziet de minister manieren om meer jongeren aan te moedigen deel te nemen aan de 
trajecten? Zo ja, welke? 



BENJAMIN DALLE 
VLAAMS MINISTER VAN BRUSSEL, JEUGD, MEDIA EN ARMOEDEBESTRIJDING

ANTWOORD
op vraag nr. 158 van 6 juni 2023
van YVES BUYSSE

1. De tabel hieronder geeft een zicht op de evolutie van het aantal verenigingen dat 
erkend is om geattesteerde kadervorming te organiseren.

2019 2020 2021 2022
aantal erkende verenigingen die animatortrajecten 
organiseren 46 46 48 45
aantal erkende verenigingen die 
hoofdanimatortrajecten organiseren 39 39 40 39
aantal erkende verenigingen die instructeurstrajecten 
organiseren 31 31 32 30

De tabel hieronder geeft een zicht op de evolutie van het aantal cursussen dat de 
erkende verenigingen organiseren.

2019 2020 2021 2022
aantal georganiseerde animatorcursussen 178 174 180 204
aantal georganiseerde hoofdanimatorcursussen 74 87 73 82
aantal georganiseerde instructeurscursussen 33 37 25 38

2. De tabel hieronder geeft een zicht op het aantal deelnemers en het aantal behaalde 
attesten. Wat de behaalde attesten betreft, wordt ook een onderscheid gemaakt tussen 
animatoren, hoofdanimatoren en instructeurs.

2019 2020 2021 2022
aantal deelnemers dat een traject startte 8123 4348 7170 8945
totaal aantal behaalde attesten 6087 5058 4475 4995
totaal aantal behaalde animatorattesten 5093 4072 3850 4114
totaal aantal behaalde hoofdanimatorattesten 729 801 470 648
totaal aantal behaalde instructeursattesten 265 185 155 233

3. Het aantal verenigingen dat erkend is om geattesteerde kadervorming te organiseren, 
blijft nagenoeg gelijk. Ze organiseerden in 2022 samen meer cursussen dan in 2019 
voor de pandemie.
Ook het totaal aantal deelnemers dat in 2022 een traject startte, is hoger dan in 2019. 
Toch ligt het aantal behaalde attesten in 2022 gevoelig lager dan in 2019. Een reden 
is dat deelnemers drie jaar tijd hebben om het traject, dat bestaat uit een cursus en 
een stage, af te ronden. Gezien er tijdens de pandemie minder trajecten werden 
gestart, wordt er verwacht dat het aantal behaalde attesten in 2023 hoger zal liggen 
dan in 2022. De administratie en de verenigingen stellen wel vast dat het aantal 
jongeren dat afhaakt tijdens het traject, na de cursus of na de stage, gaandeweg 
toeneemt.



4. Ik beantwoord de vierde en vijfde vraag samen. Uit de cijfers blijkt dat het aantal 
georganiseerde cursussen en het aantal deelnemers stijgen. Dit suggereert dat de 
verenigingen inspelen op de vraag en omgekeerd dat jongeren gebruik maken van het 
aanbod. 
We stellen wel vast dat steeds meer jongeren tijdens hun traject afhaken. Er is verder 
onderzoek vereist naar de redenen waarom jongeren afhaken.
De administratie lanceert later dit jaar een onderzoeksopdracht over degelijke 
kadervorming voor kwaliteitsvol jeugdwerk. De bedoeling van dit onderzoek is om de 
risico’s in het hele proces van de erkenning van trajecten tot de attestering van 
geslaagde deelnemers in kaart te brengen. Binnen de beperkingen van het opzet van 
het onderzoek wordt ook de problematiek van het afhaken van deelnemers onder de 
loep genomen.


